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období. Tím se staví proti svému koaličnímu 
partnerovi ministru dopravy Volkeru Wissingovi. 
V Německu ale má normu na starosti Ministerstvo 
životního prostředí. Pokud se však spolková 
vláda nedokáže dohodnout na společné linii, 
muselo by se Německo v hlasování mezi státy 
EU pravděpodobně zdržet. 

Návrh normy bude projednávat také Evropský 
parlament. Tam je zpravodajem návrhu český 
europoslanec Alexandr Vondra. Ten mj. uvedl: 
„Euro 7 jistě zvýší náklady v celém dodavatelském 
řetězci, což se v konečném důsledku projeví ve 
vyšších cenách pro spotřebitele. To by vyřadilo 
z trhu soukromých vozidel mnoho spotřebitelů 
s nízkými příjmy a negativně by to ovlivnilo 
venkovské a méně rozvinuté regiony v Unii. Euro 
7 by znamenalo, že regulační režim EU by se 
výrazně lišil od zbytku světa a mnoho výrobců by 
se mohlo rozhodnout přesunout výrobu z EU do 
zemí, kde jsou ekologické standardy podstatně 
nižší.“

Koalice proti normě Euro 7 získává další příznivce
Ministři dopravy Evropské unie diskutovali 

o emisní normě Euro 7. Český ministr Martin Kupka 
se během jednání postavil proti návrhu normy 
Euro 7. Společně s Českou republikou se normu 
odmítají i Bulharsko, Francie, Maďarsko, Itálie, 
Polsko, Rumunsko a Slovensko, tedy 8 ze 27 států, 
což je víc než nezbytná třetina aby návrh nemohl 
být přijat. Před několika týdny tyto státy zaslaly 
společný dopis švédskému předsednictví Rady 
EU a Evropské komisi, ve kterém kritizují návrh 
normy.

„Téma je důležité pro většinu Unie. Shoda je 
téměř úplná v oblasti nerealistických termínů, 
který původní návrh obsahuje. Na tom si troufnu 
tvrdit, že je téměř většinová shoda,“ uvedl po 
jednání ministrů Martin Kupka. Skupina států 
proto požaduje odklad platnosti navrhovaných 
pravidel – u osobních aut minimálně o tři roky, 
u nákladních vozidel o pět let. 

Koalice států kritizujících normu se může 
rozrůst o nové partnery. Před jednáním se jako 
o dalších členech koalice mluvilo o Portugalsku 
a Německu. Ministr dopravy slovenské úřednické 
vlády Pavol Lančarič dokonce prohlásil: 
„K našemu překvapení iniciativu podpořilo 
i Německo. S tím jsme ani nepočítali.“ Po jednání 
vyplynulo, že dalším potenciálním členem 
koalice by mohl být Kypr.

Německá ministryně životního prostředí Steff i 
Lemkeová ovšem prosazuje, aby kontroverzní 
emisní norma Euro 7 byla schválena co nejdřív. Je 
odhodlána nechat schválit Euro 7 v Evropském 
parlamentu ještě před koncem tohoto volebního 
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Elektrická sedmimístná Kia EV9 GT
Kia během summitu Kia Brand Summit 
v  Německu představila inovativní 
elektrické SUV EV9 s  až sedmi sedadly 
pro Evropu. Model EV9, postavený na 
vyhrazené platformě pro elektromobily, 
využívá stejnou 800 V  technologii jako 
menší EV6 a na jedno nabití akumulátoru 
prý ujede až 541 km. Do prodeje přijde na 
podzim s pohonem zadních i všech kol. Vůz 

dlouhý 501 cm má rozvor náprav 310 cm. 
Přední část využívá identitu Digital Pattern 
Lighting Grill a  vertikálně uspořádané 
světlomety podtrhující futuristický vzhled 
vozu. Speciální konstrukce podvozku slibuje 
vysoký komfort s  dynamickými jízdními 
vlastnostmi. Kia pro EV9 plánuje zavést 
autonomní řízení úrovně 3 prostřednictvím 
systému Highway Autonomous Driving 
(HDP) se systémem AutoMode a  funkcí 
jízdy „bez pomoci rukou“ – samozřejmě 
pokud to legislativa umožní (zpočátku 
tedy jen na německém trhu). 
V globálním měřítku Kia plánuje uvést do 
roku 2027 celkem 15 elektromobilů a do roku 
2030 zvýšit zastoupení elektrifi kovaných 
vozidel v  prodeji značky na 55 %, tedy 
2,38 milionu vozů.

Hemi V8 míří do Evropy
Speciální série Dodge Last Call nabídne 

poslední vozy Charger a  Challenger 
s  motory Hemi V8. Tato exkluzivní edice 
spočívá v oživení sedmi kultovních modelů 
z  historie značky Dodge, které čerpají 
inspiraci z  legendárních muscle cars 
značky. Vyznačují se speciální pamětní 
plaketou Last Call, která z každého dělá 
skutečný sběratelský kousek. Dodge do 
Evropy přiveze pět z těchto sedmi modelů. 
Bude to poslední šance koupit Charger 
nebo Challenger s  motorem Hemi V8, 
protože koncern Stellantis převede 
produkci Dodge na elektrifi kační strategii. 
První z  vozů této řady byl představen 

Dodge Challenger Black Ghost Last Call 
Edition jako reinkarnace historického 
vozu z  roku 1970. Vychází z  verze SRT 
Hellcat Redeye Widebody, ale výkon 
6,2 l přeplňovaného Hemi V8 byl zvýšen na 
602 kW (818 k). Bude jich postaveno 
pouze 300. 

Seat vylepšuje udržitelnost edicí Marina 
ČEPRO vloni vydělalo skoro 2 miliardy
Česká republika proti normě Euro 7

Další témata 22. týdne na autoweek.cz



Zatímco vnější design je v zásadě evolucí, 
v interiéru došlo k radikální proměně použitím 
digitálního kokpitu s  přístrojovým panelem 
tvořeným 12“ displejem propojeným pod 
jedním sklem do jediné plochy s 13“ displejem 
infosystému Ford Sync 4 se softwarem Unreal 
Engine 3D.

Nová generace Fordu Mustang se bude 
nabízet ve dvou základních verzích GT a zcela 
nové Dark Horse. V této vrcholné výbavě bude 
mít samosvorný difenerciál Torsen, brzdy Brembo 
s 390 mm kotouči vpředu a 355 mm vzadu, 
speciální adaptivní tlumiče MagneRide, sedadla 
Recaro a odladěný výfuk s klapkou. Obě verze 
se odliší detaily vzhledu přídě, nabídkou barev 
a  novým emblémem pro Dark Horse. Tato 
varianta se stane základem i pro okruhové 
závodní vozy kategorií GT3 a GT4.

Ceny nové generace budou zveřejněny v létě, 
první vozy se objeví ještě do konce letošního roku.

Nový Ford Mustang 2023 

Ford Mustang sedmé generace vznikl na 
tradičním základě s motorem V8 a přímo řazenou 
převodovkou. V nové podobě přijde i do Evropy. 
U nás se poprvé představil na výstavě Legendy 
2023.

Ford Mustang je od představení současné 
šesté generace v roce 2014, která byla jako 
první uvedena i na český trh, nejprodávanějším 
sportovním vozem. V České republice 78 % 
kupujících volí fastback a 22 % convertible. 
Zajímavé je, že 71 % klientů dává přednost 
automatické převodovce. Od velké premiéry 
v roce 1964 bylo zákazníkům už dodáno přes 
deset milionů těchto vozů.

Zatímco jinde i u sportovních aut přikračují ke 
zmenšování zdvihového objemu a počtu válců, 
Ford v novém Mustangu zachová nepřeplňovaný 
motor V8 Coyote o objemu 5.0 l. V této podobě 
dorazí i do Evropy, i když v USA bude nadále 
základní motorizací čtyřválec 2.3 l EcoBoost. 
O ten ale evropští zákazníci projevili jen minimální 
zájem. Standardem je šestirychlostní přímo 
řazená převodovka Tremec ale v nabídce je 
i desetistupňová automatická. Poháněna jsou 
samozřejmě zadní kola.

Nová generace přebírá plat formu 
předchůdce se vzpěrami MacPherson vpředu 
a nezávislým zavěšením s vinutými pružinami 
vzadu. Ford nicméně uvádí, že platformu 
a nosnou strukturu výrazně vyztužil pro ještě lepší 
jízdní vlastnosti a ostřejší reakce. 

více na 
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Ve Vietnamu byl vyroben první čínský minielektromobil
Vietnamská automobilka TMT Motors 
vyrobila první minielektromobil Wuling 
HongGuang Mini EV. Wuling HongGuang 
Mini EV je výrobkem společnosti SAIC-
GM-Wuling Automobile, společného 
podniku čínských automobilek SAIC Motor 

a Guangxi Automobile Group s americkým 
koncernem General Motors. TMT Motors 
a  SAIC-GM-Wuling v  únoru podepsaly 
dohodu o  strategické spolupráci, podle 
níž má TMT Motors výhradní právo vyrábět 
a  distribuovat tyto elektromobily ve 
Vietnamu. Minielektromobil byl smontován 
v závodě společnosti TMT Motors v severní 
provincii Hung Yen, asi 40 km jihovýchodně 
od hlavního města Hanoje. Závod má 
v  současné době roční kapacitu 30 000 
vozidel, ale ta se má zdvojnásobit na 
60 000 kusů ročně. Wuling HongGuang 
Mini EV je dvoudveřový se čtyřmi sedadly. 
TMT Motors zatím neoznámila cenu, 
ale očekává se, že bude začínat na 
100 milionech vietnamských dongů 
(93 000 Kč). 

Fiat Topolino – nová verze Ami
Citroën Ami se po proměně v  Opel 

Rocks-e stane také Fiatem s legendárním 
jménem Topolino. Zatím se malý Ital 
představil ve formě studie rekreačního 
vozítka. S Fiatem Topolino tak další značka 
koncernu Stellantis dostane dvoumístné 
vozítko s  elektrickým pohonem pro 
městskou mobilitu s  nejvyšší rychlostí 
45 km/h. Mikroauto tak v řadě zemí umožňuje 
jízdu řidičům od 15 let bez řidičského 
oprávnění pro osobní automobily. Topolino 
je technicky identické se svými sourozenci. 
Jejich trakční elektromotor má trvalý výkon 
6 kW (8 k) a maximální výkon je 9 kW (12 k). 
Dojezd s  akumulátorem o  kapacitě 
5,5 kWh je 75 km. Předvedená studie 

představuje otevřenou variantu ve stylu 
plážových a rekreačních vozidel. Otázkou 
je, jak bude vypadat sériová podoba 
vozu. Typové označení odkazuje na malý 
vůz Topolino vyráběný v  letech 1936 až 
1955, který byl přímým předchůdcem 
Fiatu 500 a  významně přispěl k  masové 
motorizaci v Itálii.

Sedm nových nabíjecích stanic E.on
Pozvánka na ElektroFest 2023
Německo bude dovážet většinu zeleného vodíku 
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byla jako koncept předvedena verze Avenger 
4xe. Nový Avenger je prvním vozem Jeep 
s pohonem předních kol, který je standardně 
vybaven funkcemi Selec-Terrain a Hell Descent 
Control. Avenger má světlou výšku 200 mm 
a nájezdové úhly 20° resp. 32°, takže má v tomto 
segmentu mimořádné předpoklady pro jízdu 
v terénu. 

Avenger splňuje požadavek pro autonomní 
řízení úrovně 2 s  automatickým řízením 
rychlosti, vzdálenosti a  udržování v  jízdním 
pruhu v kombinaci s adaptivním tempomatem 
a asistentem pro jízdu v jízdním pruhu. 

Základní verze Avenger nabízí za 899 900 Kč 
bohatou výbavu, ale bude na českém trhu 
dostupná později. Výbava Longitude s cenou 
od 939 900 Kč disponuje 16“ koly z lehké slitiny 
a  full LED světlomety. Dodává se s  10,25“ 
infotainmentem a 7“ plně digitálním přístrojovým 
štítem. Je vybavena funkcí Hill Descent Control 
pro sjezd z kopce a systémem kontroly trakce 
Selec-Terrain. Vrcholnou verzí je Avenger 
Summit s kompletní sadou asistenčních systémů, 
nejnovější generací infotainmentu a exkluzivními 
stylovými detaily. Také tato výbava, začínající 
na ceně 1 059 900 Kč, bude k dispozici později.

Jeep Avenger na startu

Kompaktní SUV Jeep Avenger se české 
veřejnosti představilo na akci Legendy 2023. První 
plně elektrické SUV značky Jeep je možné již 
objednávat na českém trhu – v základní verzi 
s akční cenou od 899 900 Kč. 

Jeep Avenger byl navržen pro evropské trhy 
a vyrábí se v polském závodě Stellantisu Tychy. 
Jeho uvedení v Evropě znamená začátek další 
fáze elektrifi kace značky, která do roku 2025 
slibuje čtyři plně elektricky poháněné modely 
a do konce roku 2030 mají být všechna nová 
vozidla Jeep prodávaná v Evropě čistě elektrická. 

Avenger je prvním modelem značky Jeep 
navrženým s využitím platformy E-CMP2 jako 
Peugeot 2008 a Opel Mokka. Elektrický pohon 
sestává z  elektromotoru o  výkonu 115 kW 
a s točivým momentem 260 N.m a nového 
akumulátoru s celkovou kapacitou 54 kWh 
umožňující dojezd až 400 km v kombinovaném 
a 550 km v městském cyklu. Malé SUV je jen 
408 cm dlouhé, má krátké převisy a  rozvor 
náprav 256 cm. Zavazadlový prostor nabízí 
objem 355 l.

Na rozdíl od svých sourozenců se Avenger 
musí obejít bez pohonu všech kol – alespoň 
prozatím, protože už vloni na autosalonu v Paříži 
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Nokian Tyres míří k udržitelnějším pneumatikám
Společnost Nokian Tyres podepsala 
smlouvu o  výzkumu týkajícím se 
mezinárodního projektu zaměřeného 
na zlepšení výnosu recyklovaných 
sazí z  pneumatik na konci životnosti. 
Smlouva umožní využívat větší množství 
recyklovaných sazí v pryžových směsích. 
Saze se v  pneumatikách používají jako 
zesilující plnivo, které zlepšuje jejich fyzikální 
vlastnosti. Recyklované saze mohou zčásti 
nahradit nové fosilní saze. Účelem projektu 
je zlepšení vlastností recyklovaných sazí 
natolik, aby bylo možné jejich rozsáhlejší 
využití. Úlohou Nokian Tyres v  rámci 
projektu je stanovení cílových vlastností 
pro zlepšení recyklovaných sazí a zkoušky 
vyrobených materiálů. Nokian Tyres 

využívá recyklované saze v  komerčních 
produktech od roku 2022. Jednalo se 
o krok směrem k dosažení cíle 50% podílu 
recyklovaných a  obnovitelných surovin 
v pneumatikách do roku 2030. Při zavádění 
nových surovin při výrobě pneumatik je 
jedním z  nejnáročnějších úkolů nalezení 
správné rovnováhy mezi výběrem suroviny 
a vlastnostmi pneumatik. 

Komplexní řešení pro úsporu energie a zdraví 
Společnost Bezpečný vzduch se 

specializuje na nejnovější doplňky 
vzduchotechnických zařízení, které zajišťují 
tepelný komfort a  čistění vzduchu pro 
budovy. Tuto moderní vzduchotechniku 
lze využít ve velkých prostorách, jako 
jsou například sklady či výrobní haly, 
autosalony, obchodní centra a  další 
prostory s minimální výškou stropu 4,80 m. 

Společnost Bezpečný vzduch nabízí 
nejmodernější technologie, které doplňují již 
nainstalované vzduchotechnické systémy. 
Její produkty slouží k  ochlazování prostor 
a  odstraňování prachu, pylů, bakterií 
a dalších škodlivin z ovzduší, čímž přispívají 
k  vytváření zdravějšího a  bezpečnějšího 
vnitřního prostředí. V odvětrávání vnitřních 
prostor, kde můžou teploty v horkých letních 
dnech vyšplhat až k nebezpečně vysokým 
hodnotám, společnost Bezpečný vzduch 
nabízí jednoduché řešení: destratifi kační 
ventilátory s  jedinečnou vzduchovou 
turbínu, která umožňuje pohyb velkého 
množství vzduchu na velké vzdálenosti 
s použitím velmi malého množství energie.

více na 
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Škoda Auto k  1. červnu uskutečnila 
přesun PR manažerů. Dosavadní mluvčí 
českého importu Pavel Jína se po 3,5 letech 
na pozici v  rámci oddělení Komunikace 
podniku přesunul do nové role. „Od 1. 6. 
jsem nově zodpovědný za celosvětovou 
komunikaci prodejních a  fi nančních 
výsledků, aktivit na mezinárodních trzích 
a také globálních sponzoringových aktivit 
Škoda Auto. Nadále do mé gesce bude 
patřit komunikace projektu gigafactory,“ 
uvedl Pavel Jína. Bude to pro něj znamenat 
přesun z  pražské centrály importu do 
Mladé Boleslavi. 

Místo Jíny nastupuje Michaela 
Sklenářová, která poslední rok působila 
v  oddělení Komunikace produktu. 
Michaela Sklenářová, která má 
magisterský titul v oboru Mediální studia 
z  Metropolitní univerzity Praha, působila 
od roku 2018 v  agenturním prostředí na 
pozici project executive pro projekty 
Komunikace produktu Škoda Auto. Od 
loňského roku zastávala pozici produktové 
tiskové mluvčí Škoda Auto, přičemž měla 
na starosti celosvětovou komunikaci 
modelů Fabia, Kamiq a Scala. Ve své nové 
funkci bude zodpovědná za komunikaci 
značky Škoda na českém trhu.

Škoda Auto přesouvá PR 
manažery

Bývalý člen představenstva Škody Auto 
a  prezident AutoSAP Bohdan Wojnar 
nedávno kandidoval na šéfa Svazu 
průmyslu a  dopravy. Manažera jsme 
potkali na hokeji v  Rize a  probrali jeho 
další kariérní krok. Wojnar byl dlouholetým 
topmanažerem mladoboleslavské 
Škodovky a  koncernu Volkswagen, 
do představenstva Svazu průmyslu ho 
nominoval Svaz strojírenské technologie.

V  letošní volbě nakonec uspěl 
jeho konkurent Jan Rafaj. Wojnar 
zůstává v  představenstvu. „Zůstávám 
v představenstvu svazu, v létě mě v rámci 
této práce čeká nová gesce. Vše je 
zatím v  jednání, podrobnosti se dozvíte 
o  prázdninách,“ řekl našemu časopisu 
Wojnar.

Wojnar čeká ve Svazu průmyslu 
novou gesci

více na 
www.automakers.cz
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https://www.autoweek.cz/cs-news_letter

Odběr lze rovněž zrušit na základě žádosti zaslané na 
vladimir.rybecky@gmail.com

Po zrušení odběru redakce nemá dotyčnou e-mailovou adresu dále k dispozici.

AutoTablet.cz vychází každý týden jako výběr nejdůležitějších témat 
z www.autoweek.cz.



Řešení změny klimatu vyžaduje globální perspektivu

Luca de Meo, president ACEA a generální 
ředitel skupiny Renault, na summitu Mezinárodního 
dopravního fóra ITF v Lipsku promluvil k ministrům 
dopravy z celého světa o globálním problému 
dekarbonizace dopravy. „Změna klimatu je 
celoplanetární problém, který vyžaduje globální 
perspektivu,“ prohlásil de Meo.

Poukázal na to, že v různých regionech světa 
mohou být zapotřebí různé přístupy. „Evropští 
výrobci automobilů, kteří mají celosvětovou 
působnost, dobře vidí, že přístup k dekarbonizaci 
by se měl v jednotlivých regionech lišit proto, že 
výchozí podmínky jsou různé. Nebude existovat 
zázračné řešení, které by všechny trhy na světě 
dovedlo na stejnou úroveň ekologické výkonnosti 
ve stejnou dobu.“

De Meo připomenul závazek automobilového 
průmyslu k dekarbonizaci: „Celosvětově výrobci 
automobilů a akumulátorů v tomto desetiletí 
investují do přechodu na elektromobily 1 bilion 
dolarů, což je částka, která je mnohem vyšší než 
v jakémkoli jiném odvětví. Tento přechod však 
nemůže vést pouze automobilový průmysl. Je 

to týmový sport, který musíme hrát společně 
a pracovat na celém hodnotovém řetězci. 
Od veřejných orgánů potřebujeme, aby 
převzaly odpovědnost za orchestraci strategií 
jednotlivých hráčů: automobilového, těžebního, 
energetického a infrastrukturního průmyslu.“

De Meo zdůraznil, že klíčová je koordinace 
a vyzval ke globální spolupráci: „Potřebujeme 
širokou spolupráci na vysoké úrovni, abychom 
zajistili obchod, konkurenceschopnost, úspory 
z rozsahu a společné standardy. Tváří v tvář 
obrovským investicím, které jsou naléhavě 
nutné k omezení klimatických změn, si svět 
nemůže dovolit vzdát se ekonomické efektivity, 
kterou nabízí globální a otevřený trh. A k tomu 
potřebujeme dodržování mnohostranných 
pravidel a rovné podmínky.“

De Meo uvedl, že v boji proti nařízení Euro 7 
se ACEA shoduje s italskou vládou. Italský ministr 
dopravy Matteo Salvini prohlásil, že Itálie a její 
spojenci v EU mají dostatek sil, aby nařízení Euro 
7 zablokovali. „Itálie k tomu zaujala velmi jasný 
postoj a my jí děkujeme za podporu,“ řekl de Meo. 

více na 
www.autoweek.cz



Německo ztrácí důvěru ve svou budoucnost 
světové automobilové jedničky

Vítejte u nejnovějšího přehledu zpráv Euractivu 
o mobilitě z celé Evropy. 

Podle průzkumu Svazu německých inženýrů 
VDI většina Němců nevěří, že Německo bude 
v  budoucnu hrát vedoucí roli ve výrobě 
automobilů. V průzkumu 55 % Němců uvedlo, 
že si nemyslí, nebo spíš nemyslí, že „za 10 nebo 
15 let budou nejlepší automobily stále pocházet 
z Německa.“ Pouze 12 % respondentů tvrdí 
s jistotou, že si to myslí, zatímco 33 % uvádí, že to 
považují za pravděpodobné.

Svaz tvrdí, že v  zájmu zajištění zisku se 
německé automobilky zaměřily na větší modely 
a segment menších vozů přenechaly konkurenci. 
„Když hovoříme s výrobci, tak vidíme, že ve snaze 
vydělat stále víc opouštějí segment malých vozů, 
protože to již nedává ekonomický smysl. Proto 
se na tento trh tlačí dodavatelé ze zahraničí 
a čínské výrobky jsou v popředí,“ uvedl president 
VDI Lutz Eckstein.

Asociace výrobců automobilů ACEA 
se postarala o  rozruch zveřejněním studie 

o potenciálním dopadu Euro 7 na cenu vozidel. 
Její závěry byly strohé. Podle této zprávy Evropská 
komise hrubě podcenila náklady na Euro 7 – 
v některých případech až desetinásobně. 

Možná se ptáte, kde Komise udělala 
chybu? Podle nevládní organizace Transport 
& Environment ji neudělala. Zelení aktivisté 
zahájili na twitteru protiofenzívu proti studii ACEA: 
„Ignorujte strašení náklady! ACEA zaplatila fi rmě, 
aby provedla průzkum u jejích vlastních výrobců. 
Naše analýza ukazuje, že zpráva obsahuje 
značné zkreslení a vybírá údaje selektivně.“

T&E zpochybnila zásadní aspekty studie, 
například časovou osu použitou pro odhady, 
a  to, zda uváděné dodatečné náklady 
skutečně vyplývají z pravidel Euro 7. Razantní 
reakce nevládních organizací na pochybnosti 
automobilového průmyslu ohledně normy Euro 7 
je jen poslední z pokračující slovní války ohledně 
pravidel pro znečišťování životního prostředí, 
poslední takové legislativy před zákazem 
automobilů na benzin a naftu.

více na 
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Klimatisté jásají nad soumrakem 
západních společností 

více na 
www.autoweek.cz

Názorový časopis zaměřený na ekonomiku 
Svět hospodářství zveřejnil komentář Milana 
Smutného. Vybrali jsme z něj některé myšlenky.

„Žádná zbraň není tak účinná při ochromování 
západních ekonomik jako program nulových 
emisí. Čínskou armádu zde tvoří západní 
ekologické nevládní organizace a média, které 
společně dávají naivním politikům rozkazy.“ Takto 
již v prosinci 2021 varovala Nadace pro politiku 
globálního oteplování GWPF ve své zprávě: 
„Peking využívá klimatickou agendu jako nástroj 
k posílení své ekonomiky a zároveň ji nasazuje 
jako zbraň k oslabení jiných zemí.“

Americký Institut pro výzkum energetiky IER 
uvedl: „Čína si zahrává se západním světem 
a  přijímá závazky, které (pravděpodobně) 
nedodrží, protože se snaží stát světovou 
supervelmocí číslo jedna a využívá k  tomu 
v nejvyšší možné míře své přírodní zdroje a vše, 
co může získat.“

Čína těží ze závislosti Západu na občasných 
zdrojích energie (OZE) a  stala se největším 
světovým dodavatelem komponent. Čína 
kontroluje 85 % světových zdrojů a technologií 
pro OZE a 9 z 10 solárních panelů instalovaných 
v zemích EU pochází z Číny. Ty přes oceán do 
Evropy dopravují čínské kontejnerové lodi, které 
poháněné motory na špinavý mazut.

Čína má také dominantní postavení 
v dodávkách surovin nezbytných pro výrobu 
elektromobilů, například vzácných zemin. 

Podle analýzy společnosti Visual Capitalist je 
šest z deseti největších společností vyrábějících 
akumulátory čínských, přičemž na tuto zemi 
připadá 77 % kapacity výroby.

Před časem západní svět jásal, že se zbavil 
„špinavé“ výroby oceli, kterou dnes emisně 
nekontrolovaně produkuje z poloviny pro celý 
svět Čína. Peking úspěšně pokračuje ve strategii 
exportu rostoucí přidané hodnoty. Markantně je 
to vidět v sebevraždě automobilového průmyslu 
EU, který donedávna tvořil 5 % HDP a zaměstnával 
14 milionů lidí. Politiky nařizovaná elektromobilita, 
fungující jen s devastujícím vlivem dotací, přihrála 
Číňanům šanci místo akumulátorů vyvážet 
do EU celé automobily, jejichž vývoj a výroba 
je s ohledem na technologický náskok Číny 
v elektromobilitě a softwaru daleko jednodušší. 
Klíčová přitom je levná elektřina pocházející 
v Číně z 60 % z uhlí.

Čína má s 16,1 % největší podíl z  koláče 
osobních aut importovaných do EU. Podle ACEA 
byla v roce 2022 hodnota dovezených čínských 
aut již 9,4 miliardy eur. Nerealistické klimatické 
cíle, do nichž země EU dosud investovaly bilion 
eur, a  dalších pět na ně čeká, Čína svými 
uhelnými plány emisně devalvuje do mínusu 
a hrozí dohnat nás ve vlastním nadšení do 
sociálně-ekonomického rozvratu. 

Celý text najdete na:
https://svethospodarstvi.cz/komentare/klimatiste-
jasaji-nad-soumrakem-zapadnich-spolecnosti/

více na 
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informace o každém konkrétním bateriovém 
voze, včetně kapacity baterie, reálného 
dojezdu, procentuální výše zdraví baterie 
a mnoha dalších informací. Zároveň jsme získali 
universální diagnostické řešení, se kterým jsme 
schopni posoudit zdraví baterie u různých značek 
a modelů bateriových vozů,“ říká Eldar Vagabov, 
ředitel strategického rozvoje elektromobility 
v Aures Holdings.

U plně elektricky poháněných modelů je 
střední hodnota stáří 2,3 roku. Tomu odpovídá 
i střední hodnota nájezdu, která je 25 000 km. 
Elektromobily s  akumulátory v  meziročním 
srovnání dokonce zlevnily. Medián ceny je 
aktuálně 890 000 Kč, což je o 9000 Kč míň než 
v  loňském roce. Nejčastěji nabízeným čistě 
bateriovým vozem je aktuálně Škoda Enyaq, 
následují BMW i3 a Tesla Model 3.

„V Aures Holdings je trend obdobný. I u nás 
patří mezi nejprodávanější vozy značka Tesla, 
ale zájemci samozřejmě seženou elektromobily 
v celém cenovém spektru, od nejlevnějších 
elektrických Smartů nebo Kií Soul EV až po 
zánovní Škody Enyaq nebo Mercedesy řady 
EQ. Stabilně máme v nabídce okolo 70 čistých 
elektromobilů,“ uzavírá Vaněček.

Ojetých elektromobilů je na českém trhu 
přibývá. V roce 2019 tvořily ojeté elektromobily 
0,2 % trhu, dnes 0,6 %. V roce 2019 nabídl trh 
1476 ojetých elektromobilů, v  loňském roce 
jich bylo 3153, tedy víc než dvojnásobek. 
Od ledna letošního roku se jich v nabídkách 
objevilo již 2222. Vyplývá to z analýzy trhu, 
kterou pravidelně realizuje společnost Aures 
Holdings, provozovatel sítí autocenter AAA Auto 
a Mototechna.

„Doba se výrazně změnila a bateriových 
vozů začalo přibývat. Nejdříve na primárním 
trhu a v tomto a příštím roce se jich spousta 
objeví i na tom sekundárním. Paradoxně k tomu 
přispěla i energetická krize. Lidé si ve větší míře 
začali budovat fotovoltaiky na svých domech, 
aby byli méně energeticky závislí, a se soláry 
na střeše jim pořízení elektromobilu nebo třeba 
plug-in hybridu začíná ekonomicky dávat větší 
smysl, a to i přes vyšší pořizovací náklady,“ říká 
Petr Vaněček, provozní ředitel sítě autocenter 
AAA Auto a Mototechna v České republice. 

I proto společnost Aures Holdings spustila 
činnost specializovaného týmu, který se na 
elektromobilitu zaměřuje napříč celou skupinou. 
„Zákazníkům tak už dnes nabízíme detailní 

Český trh ojetých elektromobilů
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Polský expert vyzývá v e-mobilitě 
k partnerství s Čínou 

Rajch uvedl, že úspěch Číny v průmyslu 
akumulátorů pro elektromobily je dán jejím 
velkým vnitřním trhem, technologickou 
konkurenceschopností a přístupem ke zdrojům. 
„Čína má obrovský přístup k nalezištím lithia 
a  dalších kritických surovin. Čína je tedy 
soběstačná. Má obrovský trh a  obrovský 
potenciál. Čínské společnosti, vyrábějící lithio-
ionové akumulátory, přicházejí do Evropy, takže 
do Evropy přicházejí také inovace,“ řekl Rajch. 
Rajch rovněž poznamenal, že očekává víc 
čínských elektromobilů na silnicích v Evropě.

Rajch dále uvedl: „Kromě dobrých 
ekonomických podmínek a nízkých nákladů pro 
zahájení podnikání má Polsko také kvalifi kovanou 
pracovní sí lu a  je v  blízkosti největšího 
automobilového trhu v Evropě Německa.“ Polsko 
vyrábí elektrobusy, komponenty pro nabíjecí 
infrastrukturu, softwarová řešení a lithio-ionové 
akumulátory. „Je to velmi dobrý hodnotový 
řetězec,“ řekl Rajch. 

Podle zprávy stoupla v  roce 2022 polská 
výrobní kapacita akumulátorů na 73 GWh 
neboli 6 % z celkové světové produkce. Hodnota 
exportu v sektoru akumulátorů se podle Polského 
centrálního statistického úřadu za šest let zvýšila 
na 38,6 miliardy zlotých (9,3 miliardy USD) 
v roce 2022.

Polský expert uvedl, že Polsko považuje Čínu 
v oblasti elektromobility spíš za partnera než za 
konkurenta.

Polsko svou výrobou lithio-ionových 
akumulátorů předstihlo Spojené státy na pozici 
země s druhou největší kapacitou produkcí na 
světě pouze za Čínou, která představuje 77 % 
celosvětové produkce článků akumulátorů. 
Uvedlo to Polské sdružení pro alternativní paliva 
PSPA, největší polská nevládní organizace 
podporující e-mobilitu.

„Myslím si, že evropský a polský hodnotový 
řetězec elektromobility usiluje o partnerství 
ve všech oblastech. Takže kdekoli existuje 
technologické partnerství, které vede k dopravě 
s nulovými emisemi, pak je to určitě přínosem,“
řekl člen představenstva a ředitel pro vnější 
vztahy PSPA Aleksander Rajch.
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